
Protokół nr XLVI/2022 

 z dnia 06 grudnia 2022r 

Obradom sesji przewodniczyła Pani Żaneta Andrzejewska — Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz. 

Sesja rozpoczęła się 06 grudnia br o godzinie 15:00 w sali sesyjnej urzędu gminy w Lubaszu 

 a zakończyła o godzinie 16:35 tego samego dnia. W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni 

goście. 

Ad. 1)  

ad 1) Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 08 marca 1990 roku 

o samorządzie gminnym otworzyła obrady XLVI sesji VIII kadencji Rady Gminy Lubasz.  

Po sprawdzeniu kworum stwierdziła, że na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest  

13 radnych i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych uchwał. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków rady. 

Obecni: 

1. Żaneta Andrzejewska 

2. Leszek Arend  

3. Paweł Janusz Borowiak  

4. Sławomir Dams  

5. Paweł Dobosz  

6. Katarzyna Fiałkowska  

7. Monika Golik  

8. Andrzej Macyszyn  

9. Jacek Michalak  

10. Estera Nobik  

11. Andrzej Nowak  

12. Elżbieta Nowak  

13. Michał Stawujak  

14. Lucyna Urbaniak – Pielka  

15. Kazimierz Wicher 

Następnie serdecznie powitała Wójta Gminy, Z-cę Wójta, Skarbnika Gminy i z-cę skarbnika. 

Powitała również  dyrektorów i kierowników jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszonych 

gości. 

 

2) wybór sekretarza obrad 

 

Przewodnicząca Rady Gminy na sekretarza obrad zaproponowała kolejnego radnego Pana Leszka 

Arenda,  który wyraził zgodę aby być sekretarzem obrad. 

 

Głosowano w sprawie wyboru sekretarza obrad.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 



Żaneta Andrzejewska, Sławomir Dams,  Paweł Dobosz,  Monika Golik,  Andrzej Macyszyn,  

Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  

Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Leszek Arend  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Katarzyna Fiałkowska  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że sekretarzem obrad został Pan Leszek Arend. 

 

ad 3) przedstawienie porządku obrad 

 

Przewodnicząca powiedziała, że porządek obrad został radnym doręczony. Zapytała Wójta 

 i radnych czy mają jakieś uwagi do porządku. 

 

Porządek obrad przedstawia się następująco: 

 

1. Sprawy regulaminowe: 

1) otwarcie, stwierdzenie kworum 

2) wybór sekretarza obrad 

3) przedstawienie porządku obrad 

4) przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji 

5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XLV sesji Rady Gminy 

6) informacja o działaniach między sesjami 

2. Zaprzysiężenie radnych Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz. 

3. Podsumowanie działalności Lubaskiej Rady Senioralnej. 

4. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

1) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2023 rok 

2) zmiany w uchwale budżetowej na 2022 rok 

3) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

5. Wolne głosy. 

6. Zakończenie obrad XLVI sesji. 

 

Radni i wójt nie mieli uwag do porządku obrad, dlatego Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do 

następnego punktu porządku obrad.   

 

ad 4) przyjęcie protokołu z obrad XLV sesji 

 

Przewodnicząca Rady Gminy powiedziała, że sekretarzem obrad XLV sesji była Pani Lucyna Urbaniak 

- Pielka. Poprosiła ją  o przedstawienie protokołu z tej sesji. Pani Lucyna Urbaniak - Pielka stwierdziła, 

że zapoznała się z protokołem z obrad sesji, która odbyła się 8 listopada 2022r. Stwierdziła, że 

protokół odzwierciedla przebieg sesji  i poprosiła radnych o jego przyjęcie bez odczytywania.  

 

Radni nie wnieśli sprzeciwu do protokołu 

 

Głosowano w sprawie przyjęcia protokołu z obrad XLV sesji.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 



Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Sławomir Dams,  Paweł Dobosz,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Katarzyna Fiałkowska  

 

ad 5) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XLV sesji Rady Gminy 

 

Przewodnicząca powiedziała, że radni otrzymali informację o realizacji uchwał podjętych  

w trakcie obrad  XLV sesji drogą elektroniczną. 

 

Radni nie mieli do tej informacji uwag, dlatego przeszła do następnego punktu porządku obrad. 

 

ad 6) informacja o działaniach między sesjami 

 

Informację o działaniach w okresie między sesjami przedstawił Wójt Gminy Lubasz Marcin 

Filoda. Wójt powiedział: „ Ostatnia informacja, którą Państwu przedstawiałem, miała miejsce 

na sesji Rady Gminy w dniu 8 listopada br. To niespełna miesiąc, ale czas pełen wydarzeń  

i ostatniej realizacji zadań przed zakończeniem roku. Chciałbym uwagę Państwa zwrócić na 

kilka ważnych aspektów. Z dniem 30 listopada zakończył się okres składania wniosków 

o dodatek węglowy lub energetyczny to znaczy na pellet, drewno lub olej opałowy. 

Rozpatrywaniem wniosków zajmował a raczej zajmuje się Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej. Ogółem przyjęto 1974 wnioski na dodatek węglowy oraz 518 na pellet, drewno 

 i olej. W trakcie rozpatrywania okazało się, że 161 wnioskodawcom dodatek węglowy nie 

przysługuje a zatem wydano decyzje odmowne. Jeżeli chodzi o pellet to rozpatrzono 

pozytywnie 441 wniosków. Bez rozpatrzenia pozostawiono 150 wniosków. U podstaw 

decyzji negatywnych leżała przede wszystkim niezgodność ze złożoną deklaracją do 

Centralnej Ewidencji Emisyjności Budynków. Przez to w jednym przypadku odmawiano 

dodatku, ale wnioskodawca składał kolejny wniosek zgodny z wpisem do CEEB i wniosek 

był rozpatrywany. W chwili obecnej procedowane są jeszcze wnioski wymagające 

przeprowadzenia postepowania wyjaśniającego - wywiadu środowiskowego. Tych wniosków 

było około 140, ale weryfikacja cały czas trwa. Wypłacono wszystkie dodatki pozytywnie 

rozpatrzone, co oznacza że do wypłaty pozostało jeszcze tylko, albo aż, te 140 wnioski będące 

w fazie weryfikacji. Większość z nich powinna zostać zweryfikowana pozytywnie. Wypłata 

dodatków musi nastąpić do końca roku. Od 1 grudnia 2022 roku, dla podmiotów używających 

energii elektrycznej do ogrzewania, można starać się o dodatek elektryczny. To kolejny 

dodatek, obsługą którego zajmuje się Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. Pierwsze wnioski 

już wpływają. Z dodatkami węglowymi związany jest preferencyjny zakup węgla. Jak już 

Państwu wspomniałem w ostatniej informacji, zgłosiliśmy się jako Gmina do tej akcji. 

Wymagała ona przygotowania logistycznego, gdyż nasi mieszkańcy żywo odpowiedzieli 

zapisując się na węgiel. Ogólnie ze złożonych wniosków wynika, że gmina potrzebować 

będzie około 800 ton orzecha oraz 200 ton ekogroszku. Podpisana została umowa z dostawcą 

węgla tj. spółka Polska Grupa Energetyczna Paliwa w Krakowie. Jako punkt odbioru 

wyznaczono nam Terminal Węglowy REMALL w Złotowie. Pierwszym dniem odbioru był 

piątek 2 grudnia. Założyliśmy i uzgodniliśmy ze sprzedawcą, że odbierzemy w tym dniu 100 

ton węgla orzech. Niestety okazało się, że źle ustawione odbiory w spółce w Złotowie 

spowodowały powstanie kolejki tirów. Czas oczekiwania na załadunek to prawie 12 godzin, 

przez to do Lubasza trafiło jedynie 50 ton opału. W dniu wczorajszym przyjechało kolejnych 



50 ton. Węgiel jest dystrybuowany przez dwie nasze firmy i dostarczany do domów klientów. 

Podjęliśmy także rozmowy ze sprzedawcą, by wyznaczyć jeszcze inny punkt odbioru. W dniu 

wczorajszym podpisałem aneks dopuszczający jeszcze jedna lokalizacje odbiorową tj. Punkt 

Składowy w Sępólnie Krajeńskim. To dużo dalej jak do Złotowa, ale nie ma innego wyjścia, 

gdyż czasu jest mało a węgla do odbioru dużo. Jest tez problem z przewoźnikami, którzy nie 

chcą stać w kolejkach, gdyż wówczas nie zarabiają. Trzeba wtedy będzie płacić tzw. 

postojowe. Utrudnieniem jest także to, że w Złotowie jest to praktycznie sortownia, gdzie 

samochody są ładowane taśmociągami bezpośrednio w procesie sortowania. Załadunek trwa 

zatem około 1 godziny. Skład w Sępólnie Krajeńskim praktycznie dopiero się tworzy, 

pierwsza dostawa przewidziana jest na dzisiaj. Ma on jeden plus – jest to skład 

wysortowanego węgla, a załadunek odbywa się z pryzmy i trwa około10 minut. Jesteśmy po 

rozmowach z dodatkowym przewoźnikiem, który gotowy jest uczestniczyć w procesie 

odbioru. Czekamy na sygnał od sprzedawcy. Ustaliliśmy cenę węgla na 1.940 zł brutto. 

Mieszkańcy wpłacają należność w kasie Urzędu Gminy, a po wpłacie wystawiana jest faktura 

VAT. Ten proces przebiega niezakłócenie. 

Jak już Państwo radni wiecie, przyjąłem projekt uchwały budżetowej na 2023 rok oraz projekt 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2036. Państwo radni zaopiniowali te 

dokumenty na posiedzeniu komisji. Wiecie już zatem, że nie będzie to łatwy rok. W projekcie 

budżetu trzeba było zastosować wiele cięć i oszczędności, by był on dokumentem prawidłowo 

przygotowanym. Potrzeba będzie wiele ostrożności przy realizacji budżetu, gdyż dzisiaj nie 

jest wiadomo jak zachowają się wskaźniki makroekonomiczne. Chodzi m.in. o inflacje, ceny 

paliwa. Wiadomym jest cena energii elektrycznej, gdyż nasze jednostki w całości podlegają 

ustawie o maksymalnych cenach energii elektrycznej, która i tak wzrasta o ponad 47%. 

Złożyliśmy już stosowne oświadczenia co do ceny energii oświetlenia ulicznego, budynków 

oświatowych. Jeżeli chodzi o budynki np. świetlic wiejskich to tutaj maksymalna cena energii 

w przypadku gdy są one przedmiotem wynajmu, będzie miała ograniczone zastosowanie. 

Na pewno z preferencyjnej ceny skorzystają remizy OSP i budynki administracyjne nie 

związane z jakakolwiek działalnością gospodarczą. Na złożenie tych oświadczeń mamy czas 

do końca roku. Ogłaszane są tez już pierwsze przetargi na zadania przyszłoroczne. Tak jest  

w przypadku dowozów dzieci do szkół. Ze względu na zbyt wysokie ceny pierwszy przetarg 

został unieważniony, a w drugim uzyskano lepsze ceny. Dzisiaj odbyły się negocjacje  

z firmami. Umowa zostanie podpisana do końca roku szkolnego czyli do czerwca 2023 roku. 

Rozstrzygnięto także przetarg na odbiór odpadów komunalnych. Zabezpieczona w projekcie 

budżetu kwota pozwala na podpisanie umowy na cały przyszły rok. Jedynym oferentem była 

tu oczywiście nasza spółka Gminny Zakład Komunalny. Trwa procedura zbierania ofert na 

wyłapywanie bezdomnych zwierząt. Tutaj także umowa podpisana zostanie do 30 czerwca 

2023 roku. Wpłynęła już oferta na obsługę komunikacyjną przy poniedziałkowych 

darmowych przejazdach. Oferta jest weryfikowana. Pozytywnie zakończyły się starania  

o obsługę komunikacyjną po likwidacji PKS Piła. Trwają ostatnie uzgodnienia co do 

rozkładów jazdy z firmami, które będą świadczyć usługi w naszej gminie. Chętne są trzy 

firmy – PKS Piła, firma EUROMATPOL oraz firma Krystek. Firmy te gwarantują obsługę 

całej gminy. Po przyjęciu przez Szanowną Radę uchwały w sprawie zmiany stawki za odbiór 

odpadów komunalnych, do mieszkańców trafić musi stosowna informacja. Została ona już 

przygotowana. Dostarczeniem tych informacji zajmą się Państwo sołtysi oraz pracownicy 

Urzędu Gminy. Przewidujemy zakończenie dostarczania do 19 grudnia br. 



W dniu 9 listopada 2022 r. w Sali Wiejskiej w Kruczu odbyło się uroczyste wręczenie promes 

dla Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych z terenu powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego.  

W uroczystym wręczeniu promes wzięli udział Pani Poseł Marta Kubiak, Pan Poseł Krzysztof 

Czarnecki, Pan Grzegorz Piechowiak - Sekretarz Stanu w Ministerstwie Rozwoju 

i Technologii, Pan Przemysław Jarecki - Dyrektor Biura Posła Marcina Porzucka, Pan Adam 

Bogrycewicz – Radny Sejmiku Województwa Wielkopolskiego,  Starosta powiatu 

czarnkowsko-trzcianeckiego Pan Feliks Łaszcz oraz wójtowie i burmistrzowie powiatu 

czarnkowsko- trzcianeckiego. Bohaterami byli Prezesi, Naczelnicy otrzymujący promesy 

wraz z przedstawicielami Młodzieżowych i Dziecięcych Drużyn Pożarniczych z terenu całego 

powiatu.  Z Gminy Lubasz promesę otrzymały młodzieżowe drużyny z OSP Jędrzejewo, 

Kamionka, Krucz, Sokołowo i Prusinowo. Środki finansowe zostaną przeznaczone na zakup 

sprzętu, umundurowania, wyposażenia osobistego oraz sprzętu teleinformatycznego 

wykorzystywanego w procesie szkolenia członków MDP. Województwo wielkopolskie 

otrzymało na ten cel 4 235 000 zł, z czego 104 tys. 940 zł. trafiło do 30 Młodzieżowych 

Drużyn Pożarniczych z terenu powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. 

W tym samym dniu odbyły się także uroczystości Jubileuszu 30-lecia działalności szkół 

prowadzonych przez Edukację Lubasz i 15-lecia nadania imienia I. J. Paderewskiego 

oraz przekazania sztandaru. Uroczystości zgromadziły liczne grono oficjalnych gości, 

nauczycieli, absolwentów, przyjaciół i partnerów szkoły. Odsłonięto pamiątkowy mural 

z wizerunkiem Ignacego Jana Paderewskiego, który jest darem społeczności szkolnej dla 

społeczności gminy Lubasz i całego powiatu czarnkowsko-trzcianeckiego. Centralnym 

punktem oficjalnej części obchodów 30-lecia działalności szkoły była uroczysta akademia 

jubileuszowa, która odbyła się w hali sportowej. Bardzo ważnym punktem programu 

obchodów 30-lecia placówki było uhonorowanie partnerów i przyjaciół szkoły 

symbolicznymi Dębami Jubileuszowymi, które goście zabrali ze sobą. My również 

otrzymaliśmy to drzewko. Wraz z panią Renatą Małecką dyrektorem szkół prowadzonych 

przez  Edukację  Lubasz  oraz leśniczym leśnictwa Goraj panem Bartłomiejem Baranem 

posadziliśmy go na terenie miejscowości Lubasz, na osiedlu Górczyn. 

W dniu 21 listopada obchodzimy Dzień Pracownika Socjalnego. Z tej okazji spotkaliśmy się 

 z pracownika naszego Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. Przy wspólnej kawie 

złożyliśmy służbom socjalnym serdeczne podziękowania i wyrazy uznania za pracę, 

poświęcenie oraz gotowość do niesienia pomocy ludziom potrzebującym. Podziękowaliśmy 

za  wrażliwość, wyrozumiałość oraz zaangażowanie i wielkie serce w realizowaniu działań 

na rzecz osób potrzebujących pomocy i wsparcia. Życzymy im i dziś, aby każdy dzień 

przynosił zadowolenie i satysfakcję z wykonywanej pracy a nagrodą za  trud i wysiłek był 

szacunek społeczny i wdzięczność osób, którym pomoc jest okazywana. Życzymy zdrowia, 

siły, wytrwałości, poczucia bezpieczeństwa, wszelkiej pomyślności zarówno w życiu 

osobistym, jak i zawodowym, a także radości z codziennej pracy. 

W restauracji PORTUS odbyło się coroczne wydarzenie, będące podsumowaniem 

i jednocześnie zapowiedzią kulturalnych działań na terenie gminy. Za miniony rok kapituła 

postanowiła uhonorować aktorów z grupy „Dzieci Maryi” Sanktuarium w Lubaszu, a nagrodę 

Lubaskiego Jednorożca odebrała pani reżyser Grażyna Mierzwa. O tym, że na terenie gminy 

Lubasz nie brakuje uzdolnionych artystycznie dzieci i młodzieży, najlepiej przekonały, już 

na początku spotkania, piękną recytacją Alicja Kawka, Hanna Kmiecik i Jagoda Urban, która 

dodatkowo w piosence „Być kobietą” zaprezentowała swój potencjał wokalny. Kontynuacje 

miał również cykl „Porozmawiajmy o Lubaszu”. Tym razem, rozmówca ksiądz proboszcz 

Maciej Grześ, przedstawił zupełnie nową perspektywę obrazu, naszej miejscowości, 



mieszkańców i parafian. Ostatnim artystycznym akcentem, był koncert Sławomira 

Heinrychowskiego, który zaprezentował znane i cenione utwory, gdzie wiodącym 

instrumentem jest klarnet. W trakcie uroczystości podziękowałem pracownikom Gminnego 

Ośrodka Kultury w Lubaszu w imieniu własnym i całego samorządu, w asyście radnych 

 i życzyłem owocnej pracy w kolejnych kulturalnych działaniach. 

Tradycyjnie na początku grudnia odbyły się rozgrywki dedykowane dzieciom z roczników 

2012 i młodszych w lubaskiej hali. Dzięki zaangażowaniu prezesa Powiatowego Zrzeszenia 

LZS pana Krzysztofa Marcinkowskiego zespoły otrzymały puchary, dyplomy i miały okazję 

zdobyć cenne piłkarskie doświadczenie. Zespoły rozegrały turniej w formule "każdy 

z każdym", padło mnóstwo bramek i po wyrównanej rywalizacji najlepsza okazała się ekipa 

Miasta Czarnków, przed Gminą Drawsko i Połajewo. Tuż za podium uplasowały się drużyny 

Gminy Czarnków, Gminy Lubasz i Miasta i Gminy Wieleń. Turniej ma swoja 

kilkunastoletnią tradycje i co najważniejsze, służy rozwojowi aktywności wśród 

najmłodszych mieszkańców naszego powiatu.  

Dnia 26.11 w hali sportowej w Lubaszu odbyły się kolejne Zawody Modeli Halowych Klasy 

F1N. Ponad 40 uczestników wystartowało w trzech kategoriach wiekowych: senior, junior 

i młodzik. Po trudnej rywalizacji laureatami zostali: w grupie Senior I miejsce Hubert 

Niezborała, II miejsce Maciej Pawłowski, III miejsce Damian Ruta. W grupie junior I miejsce 

Tymon Niezborała, II miejsce Konstanty Łaszkiewicz, III miejsce Radek Gościński. W grupie 

młodzik I miejsce Tymoteusz Brączkowski, II miejsce Oskar Kubiak, III Zosia Ruta. Każdy 

z uczestników otrzymał pamiątkowy dyplom i nagrodę. Pomysłodawcą i organizatorem 

zawodów jest pan Eugeniusz Umański, który uzyskał wsparcie od lokalnego pasjonata 

modelarstwa - pana Huberta Niezborały. Przedsięwzięcie swoim patronatem objął Prezes 

Pilskiego Klubu Modelarzy Lotniczych -pan Ryszard Lewandowski. 

Mieszkańcy Gminy Lubasz uczcili 104 rocznicę Odzyskania Niepodległości. Msza Święta za 

Ojczyznę poprzedzona była uroczystym występem uczniów Publicznej Szkoły Podstawowej 

w Lubaszu. Ostatnim akcentem uroczystości było złożenie wiązanek kwiatów pod pomnikiem 

Powstańców Wielkopolskich oraz odczytanie Odezwy Młodzieżowej Rady Gminy w Lubaszu 

do Mieszkańców. Przed nami bardzo piękny czas oczekiwania na święta Bożego Narodzenia. 

Będzie on obfitował w wiele wydarzeń, a wśród nich otwarcie żłobka bożonarodzeniowego 

przy Urzędzie Gminy. Już dziś zapraszam na te uroczystość na dzień 18 grudnia na godzinę 

14.00”. 

Do informacji wójta nie było pytań. 

  

Wobec tego przewodnicząca przeszła do kolejnego punktu a mianowicie zaprzysiężenia 

radnych Młodzieżowej Rady Gminy. 

Ad 2. Zaprzysiężenie radnych Młodzieżowej Rady Gminy Lubasz. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy w Lubaszu powiedziała, że na mocy uchwały Rady Gminy 

Lubasz Nr VIII/82/19 z dnia 27 czerwca 2019 roku w Szkole Podstawowej w Lubaszu 

 i Miłkowie w m-cu  wrześniu br. przeprowadzone zostały wybory do Młodzieżowej Rady 

Gminy.  

W szkole w Lubaszu wybrano 8 radnych, a w Miłkowie 3 radnych. Powołane zostały komisje 



wyborcze do przeprowadzenia wyborów. W Szkole Podstawowej w Lubaszu 

przewodniczącymi Komisji Wyborczej była Larysa Ciesiółka i Maja Jęśko, a w Miłkowie 

Alicja Tworek, które były obecne na sesji. 

 Przewodniczące komisji wyborczych wręczyły zaświadczenia o wyborze młodym radnym.  

W Lubaszu wybrani zostali : 

1. Ciesiółka Larysa 

2. Jastrzębski Artur 

3.Madaj Artur 

4. Milewska Maria 

5. Pielka Nikodem 

6. Rokita Michalina 

7. Smolak Cyprian - najmłodszy 

8. Żaczek Kalina 

W Miłkowie wybrani zostali: 

1. Łusiewicz Patrycja 

2.Urban Jagoda 

3.Urban Marta 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz powiedziała, że radny przed objęciem mandatu 

zobowiązany jest do złożenia ślubowania. Odczytała treść ślubowania: „ My radni 

Młodzieżowej Rady Gminy obdarzeni zaufaniem przez społeczność szkolną, dołożymy 

wszelkich starań, aby godnie reprezentować żywotne interesy środowisk dziecięcych 

 i młodzieżowych naszej gminy wobec władz samorządowych, instytucji i wszystkich 

dorosłych członków naszej społeczności. Nie będziemy szczędzić wysiłków, by sprawy dzieci 

i młodzieży: bezpieczeństwo, prawo do szczęśliwego dzieciństwa i radosnej młodości były 

najważniejszym wspólnym zadaniem”. 

 Następnie najmłodszy wiekiem radny Młodzieżowej Rady Gminy -Smolak Cyprian odczytał 

nazwiska radnych w kolejności alfabetycznej, a radny słowem „ślubuję” potwierdził złożenie 

ślubowania. Każdy z radnych mógł dodatkowo wypowiedzieć formułę „tak mi dopomóż 

Bóg”. 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy wraz z wójtem wręczyli młodym radnym listy  

gratulacyjne oraz podziękowali za decyzje podejścia do wyborów, życząc im owocnych 

obrad. 

PRZERWA  

Wznowienie obrad. 



Kolejnym punktem obrad było przedstawienie informacji o działalności Lubaskiej Rady 

Senioralnej, którą przedstawił jej Przewodniczący Pan Zygfryd Kozera.  

Ad 3. Podsumowanie działalności Lubaskiej Rady Senioralnej. 

 

Przewodniczący Lubaskiej Rady Senioralnej powiedział:” Z perspektywy mijającego 2022 

roku można powiedzieć, że dzięki podejmowanym decyzjom władz samorządowych spełniają się 

niektóre nadzieje lubaskiej organizacji senioralnej wyrażone w marcowym wydaniu 

BIULETYNU INFORMACYJNEGO Gminy Lubasz. Szczególnie w aspekcie poprawy 

warunków lokalowych i formalno-organizacyjnych. Począwszy od zimowego stycznia 

kontynuowaliśmy cotygodniowe środowe spotkania seniorów, których przedmiotem była 

aktywność fizyczna i towarzyska. W lutym odbyły się, przekładane wiele razy z powodu 

ograniczeń pandemicznych, wybory kierownictwa Lubaskiej Rady Seniorów na drugą czteroletnią 

kadencję. Po raz pierwszy w lutym zorganizowaliśmy wyprawę chętnych seniorów nad morze, 

która obok aspektów rekreacyjno-zdrowotnych, dostarczyła także wrażeń emocjonalnych. 
W warunkach ciągle trwających ograniczeń pandemicznych nie zapomnieliśmy o tradycyjnym 

marcowym Dniu Kobiet. Impreza zgromadziła przedstawicielki różnych miejscowości naszej 

gminy uczestniczące w środowych spotkaniach towarzysko-rekreacyjnych. Mimo zwyczajowo 

radosnego charakteru nastrój tegoroczne święta przenikał smutek i niepokój o losy kobiet 

ukraińskich po napaści Rosji na ich kraj. Uczestniczący w spotkaniu Wójt Marcin Filoda 

przedstawił możliwe warianty pomocy uchodźcom (głównie kobietom z dziećmi) w gminie 

Lubasz. Kwietniowe spotkanie seniorów przed Wielkanocą odbyło się w poniedziałek 

rozpoczynający Wielki Tydzień, obok tradycyjnego mini kiermaszu świątecznych ozdób 

 i wypieków, charakteryzował nastrój troski i współczucia dla narodu ukraińskiego ogarniętego 

wojną. Osobowym tego symbolem było zaproszenie przedstawicielki grupy uchodźców, którzy 

znaleźli schronienie na terenie naszej parafii, a materialnym przejawem niebiesko-żółte 

niedźwiadki wykonane ręcznie z wełnianej włóczki. Dbałość o środowisko wyrażały wielkanocne 

figurki z naturalnego wosku wykonana przez miejscowego pszczelarza.  

Tradycyjne spotkanie majówkowe zorganizowaliśmy tym razem na placu piknikowym przy świetlicy 

wiejskiej w Sokołowie. Rozpoczęto je hymnem konstytucji 3 Maja – „Echa konstytucji tej 

trzeciomajowej ciągle pobrzmiewają zachęcając nas do wiary, w lepiej zaprogramowany świat”. 

 W części artystycznej wystąpiły młode solistki – Jagoda Urban i Katarzyna Macyszyn. W spotkaniu 

uczestniczyli: sołtys Andrzej Niezborała i wójt Gminy Lubasz Marcin Filoda z małżonką oraz seniorzy 

z Sokołowa i okolic. Maj to również czas odpoczynku nad morzem. Już trzynasty raz gościliśmy  

w Dźwirzynie. Jedną z atrakcji, obok słońca i szumu morskich fal, była „kolejkowa” wycieczka do 

Mrzeżyna. W końcu maja lubascy seniorzy uzyskali możliwość nieodpłatnego korzystania z lokalu 

przy ul. Szkolnej 2 o powierzchni ponad 100 m2, w którym od tej pory w każdy poniedziałek 

odbywają się spotkania członków i sympatyków Towarzystwa Seniorów SŁONECZKO oraz 

comiesięczne posiedzenia Lubaskiej Rady Seniorów (w każdy drugi poniedziałek miesiąca). 

W prowadzonych tam zajęciach mogą uczestniczyć wszyscy chętni seniorzy z gminy Lubasz. 

Wyrażamy przekonanie, że udostępniony lokal będzie zalążkiem KLUBU SENIORA oferującego 

docelowo różnorodne formy wsparcia dla seniorów. W końcu czerwca z okazji Nocy Świętojańskiej 

zorganizowaliśmy nad jeziorem, wspólnie z Gminnym Ośrodkiem Kultury Świętojańską Biesiadę 

Seniorów. W spotkaniu udział wzięli seniorzy z Wronek, Trzcianki, Czarnkowa oraz Lubasza i okolic. 

Dużo wrażeń artystycznych dostarczyły koncerty zespołów śpiewaczych seniorów z Budzynia, 

Chodzieży, Chojna, Gościejewa i Lubasza. W części koncertowej złożono serdeczne podziękowania 

Urszuli Wicher, która po kilkunastu latach kierowania zespołem BORÓWCZANKI, ze względów 

zdrowotnych zrezygnowała z tej funkcji. W roli „gwiazdy wieczoru” wystąpił zespół wokalny 

CANTABLE pod kierownictwem Mirosławy Czerneckiej, absolwentki Akademii Muzycznej  

w Kijowie. Biesiadę zakończono pokazem fajerwerków nad lubaskim jeziorem.  

W lipcu i sierpniu seniorzy aktywizowali się indywidualnie w wakacyjnym życiu rodzinnym 

współuczestnicząc w urlopowych wojażach swoich dzieci i wnuków. W końcu sierpnia, na 



tydzień przed lubaskim odpustem ku czci Narodzenia Najświętszej Marii Panny gościliśmy 

pielgrzymkę z Borówca. Parafia działa pod wezwaniem Matki Bożej Królowej Rodzin, a jej 
patronką jest Matka Boska w kopii lubaskiego obrazu (bez koron i srebrnej sukienki). 
Borówieccy pielgrzymi zapoznali się z historią naszego kościoła, którą w bardzo interesujący 

sposób przestawił proboszcz ks. Maciej Grześ. Uczestniczyli we mszy św. odprawionej przez ich 

proboszcza, ks. Waldemara Twardowskiego. Po czy zostali zaproszeni na poczęstunek do 

parafialnego Gościńca. Posilonych na duchu i ciele zaprosiliśmy na zwiedzanie zamku w Goraju 

oraz pokazaliśmy piękno przyrody okolic Lubasza. Po wakacyjnej przerwie, od początku 

września, wróciliśmy do wspólnych spotkań klubowych w lokalu na ulicy Szkolnej, gdzie  

w formie woluntariatu prowadzimy zajęcia towarzysko-relaksacyjne, warsztatowe, śpiewacze, 

ruchowe i dyskusyjne. W comiesięcznych relacjach prezentowaliśmy czytelnikom ZKW stałe 

 i cykliczne działania realizowane przez Towarzystwo SŁONECZKO i LRS, zachęcając do 

współuczestnictwa w celu utrzymywania jednostkowej sprawności psychofizycznej oraz przyjaznych 

zbiorowych relacji społeczno-środowiskowych. Informujemy również o wydarzeniach 

niestandardowych, w których uczestniczyliśmy w ostatnim kwartale mijającego roku. Pierwszym 

 z nich był udział lubaskich seniorów z reprezentującym naszą działalność wokalno-muzyczną  

z zespołem BORÓWCZANKI w jubileuszu 20 - lecia istnienia zespołu ZŁOTY LIŚĆ 

 w Budzyniu. Jest to jeden z licznych zespołów, z którym od ponad dziesięciu lat utrzymujemy 

przyjacielskie stosunki. Uczestniczył we wszystkich przeglądach śpiewaczych HEJ KOLĘDA, 

KOLĘDA w Lubaszu. Lubascy seniorzy przekazali kierowniczce zespołu okolicznościową laurkę 

jubileuszową, która została przyjęta z wielka radością.  

Drugim wydarzeniem był trzydniowy listopadowy pobyt nad morzem. Atrakcją tego wyjazdu 

była plaża zasypana śniegiem, co sprawiało wrażenie pobytu w górskim kurorcie, tym bardziej 

 że wczasowe domki położone na przymorskich wydmach łudząco przypominały pagórkowate 

krajobrazy podkarpackich zimowisk. Jednak szum i pomruki wzburzonych fal zimowego morza 

sprawiały, że wzbogaciliśmy się o nowe wrażenia, które na długo pozostaną w naszej pamięci. 

Śnieżna, ale słoneczna pogoda zachęcała do spacerów i wdychania bogatego w jod czystego 

morskiego powietrza. Pełni wrażeń szczęśliwie wróciliśmy do Lubasza planując kolejne wyjazdy 

wypoczynkowe i krajoznawcze. Ciepła i słoneczna listopadowa pogoda wyeksponowała jesienne 

barwy otaczającej nas przyrody, co szczególnie uwidoczniło się w zróżnicowanej kolorystyce liści 

drzew przygotowujących się do zimowego spoczynku. Korzystając z tego dobrodziejstwa natury 

seniorki Klubu Seniora uczestniczyły w warsztatach florystycznych wykonując ”jesienne róże”  

z kolorowych liści klonu, morwy i tulipanowca. Obok utrzymywania sprawności manualnych 

zajęcia pozwalały na doskonalenie wrażliwości estetycznych oraz utrwalanie więzi towarzyskich.  

Drugą formą działalności były warsztaty rękodzielnicze podczas których seniorki wykonywały 

okolicznościowe hafty, robótki ręczne na szydełku i drutach. Ich efektem były różnego rodzaju 

maskotki oraz świąteczne choinki, gwiazdorki i aniołki. Obok bieżąco prowadzonych działań 

aktywizujących starszych mieszkańców parafii i gminy Lubasz Towarzystwo Seniorów 

SŁONECZKO i Lubaska Rada Seniorów organizują jesienią Gminny Dzień Seniora. Dni Seniora 

są doskonalą okazją do propagowania postulatów osób dojrzałych, mających na celu poprawę ich 

sytuacji oraz równego udziału w rozwoju kulturalnym i ekonomicznym społeczeństw. 

Podejmowane działania z jednej strony pozwalają nam wszystkim na zrozumienie problemów 

osób w wieku senioralnym, z drugiej natomiast są świetną okazją dla samych Seniorów wyjścia 

 z domu, aktywizacji, zacieśniania więzi społecznych oraz pokazania światu, że starość może być 

okresem tak samo pięknym i radosnym jak młodość. Tegoroczne obchody miały dwie odsłony. 

Pierwszym wydarzeniem było (14 XI 2022) wspólne posiedzenie LRS oraz członków 

 i sympatyków TSS w Klubie Seniora na ul. Szkolnej, a drugim (24 XI 2022) – spotkanie  

z Wójtem i Proboszczem połączone z biesiadą andrzejkową.  

Szczególnie uroczysty przebieg miała druga impreza, na którą przybyły seniorki i seniorzy 

 z gminy Lubasz i okolic oraz Wójt i Proboszcz. Po krótkim otwarciu i przywitaniu gości na 

scenie pojawił się zespół BORÓWCZANKI, który śpiewająco wprawił zebrane towarzystwo  

w świąteczny nastrój. Jego dopełnieniem była „słodka niespodzianka” ufundowana przez gminne 



władze samorządowe, które reprezentował Marcin Filoda Wójt Gminy Lubasz w towarzystwie  

ks. Macieja Grzesia, Proboszcza lubaskiej Parafii. Spotkanie zakończyła część biesiadno-

taneczna, która trwała do późnych godzin wieczornych. Seniorzy są świetnym dowodem na to, że 

życie jest piękne na każdym jego etapie. Jeżeli tylko się tego pragnie, to tzw. „jesień życia” może 

być równie atrakcyjna i piękna jak młodość. 
Z takim przekonaniem uczestnicy imprezy żegnali się zapowiadając udział w tradycyjnym 

grudniowym spotkaniu opłatkowym. Tym, którzy nie będą mogli wziąć udziału w tym 

wydarzeniu oraz wszystkim seniorom naszej gminy i parafii dedykujemy poniższą świąteczną 

laurkę bożonarodzeniową:  

Pokój na ziemi ludziom, a w niebie cisza gwiazd,  

grają anieli, świat się chlebem dzieli. Świat ma świąteczny blask.  

Pięknych i radosnych Świąt Bożego Narodzenia  

Życzymy każdemu z Was!”. 

 

Do informacji Przewodniczącego Lubaskiej Rady Senioralnej nie było pytań. 

Przewodniczący Pan Zygfryd Kozera, złożył również na ręce  Przewodniczącej Rady Gminy 

 i Wójta Gminy kronikę z 12 lat działalności Lubaskiej Rady Senioralnej, która to jest do 

wglądu w Bibliotece w Lubaszu. Wójt podziękował im za zaangażowanie w tę działalność 

 życzył Radzie dalszych sukcesów i dużo własnej inwencji twórczej oraz przekazał życzenia 

świąteczne dla pozostałych członków Lubaskiej Rady Senioralnej.  

 

Przewodnicząca Rady Gminy przeszła do  kolejnego punktu porządku sesji, a mianowicie do 

podjęcia uchwał. 

 

Projekty wszystkich uchwał zostały omówione podczas posiedzenia Wspólnych Komisji Rady 

Gminy w dniu 01 grudnia br. i dlatego po uzgodnieniach projekt uchwały przedstawiła 

Przewodniczącą Rady Gminy- Żaneta Andrzejewską, a uchwały dotyczące sfery budżetowej 

przedstawiła Skarbnik Gminy- Renata Fąferek. 

 

 

Ad 4. Przedstawienie projektów uchwał w sprawie: 

 

ad 1) zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2023 rok 

 

Projekt uchwały odczytała Przewodnicząca Rady Gminy- Żaneta Andrzejewska, przedstawiła 

plan pracy Rady Gminy Lubasz na 2023 rok.  

Plan pracy RG przedstawia się następująco: 

 

STYCZEŃ/LUTY: 

Informacja o dostawach węgla na warunkach preferencyjnych. 

Analiza funkcjonowania GOPS-u w Lubaszu. 

MARZEC/ KWIECIEŃ: 

Analiza funkcjonowania Gminnego Zakładu Komunalnego w Lubaszu. 

Analiza funkcjonowania Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu, przygotowanie do sezonu 

letniego. 

Omówienie stanu dróg wojewódzkich, powiatowych oraz gminnych po sezonie zimowym, 

założenia na 2023 rok. 

MAJ: 

Sprawozdanie z realizacji budżetu gminy Lubasz za 2022 rok. 

Absolutorium Wójta. 



 

CZERWIEC: 

Młodzieżowa Rada Gminy – podsumowanie działalności. 

Podsumowanie działalności klubów sportowych i imprez sportowych. 

Rada Sportu - plany na przyszłość. 

Dożynki - omówienie przygotowań. 

SIERPIEŃ: 

Przygotowania szkól i przedszkoli do nowego roku szkolnego. 

WRZESIEŃ: 

Rada Senioralna - podsumowanie działalności. 

Informacja z wykonania budżetu za I półrocze 2023r.. 

PAŹDZIERNIK: 

Ustalenie stawek podatków i opłat lokalnych na 2024r. 

Przyjęcie założeń do budżetu na 2024r. 

LISTOPAD: 

Młodzieżowa Rada Gminy - zaprzysiężenie nowych członków. 

Przygotowanie do zimy. 

GRUDZIEŃ: 

Przyjęcie budżetu na 2024r. 

 

Plan pracy Rady Gminy Lubasz na 2023 r. jest tylko wyznacznikiem, tego co chcą radni 

przeanalizować w 2023 roku.  

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zatwierdzenia planu pracy Rady Gminy Lubasz na 2023 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Sławomir Dams,  Paweł Dobosz,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Andrzej Nowak,  Elżbieta Nowak,  

Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Katarzyna Fiałkowska  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto jednogłośnie 13 za, nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLVI/378/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 2) zmiany w uchwale budżetowej na 2022 rok 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

ulegają zmiany w zakresie: 
I. DOCHODY  

1. zwiększenie dochodów z tytułu:  

a) dz.921 rozdz.92109 par. 0950 -                                                                 1.290,32 zł  

odszkodowanie - uszkodzenie drzwi w świetlicy Prusinowo  

b) dz.756 rozdz.75618 par.0590 -                                                                 9.000,00 zł  



koncesja za poszukiwania złóż ropy i gazu  

c) dz.010 rozdz.01095 par.0970-                                                                      1.400,00 zł  

rekompensata za koszty odzyskania należności  

d) dz.010 rozdz.01095 par.0750 -                                                                    1.000,00 zł  

obwody łowieckie  

e) dz.900 rozdz.90002 par.0640 -                                                                    1.000,00 zł  

koszty upomnień opł.śmieciowa  

f) dz.700 rozdz.70005 par.0970-                                                                      2.548,91 zł  

rekompensata za koszty odzyskania należności (czynsze)  

g) dz.750 rozdz.75023 par.0970 -                                                                    2.300,00 zł  

zwroty za rozm.tel.,prowizja od przekazanego podatku  

h) dz.853 rozdz.85395 par.2180 -                                                              1.040.400,00 zł  

dodatki dla gospodarstw domowych – pellet, drewno, gaz, olej  

i) dz.852 rozdz.85228 par.0830-                                                                       4.788,00 zł  

usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

j) dz.855 rozdz.85501 par.0940 -                                                                     6.000,00 zł  

zwroty świadczeń nienależnie pobranych z lat ubiegłych  

k) dz.921 rozdz.92109 par.0750 -                                                                      2.938,35 zł  

dochody z świetlic wiejskich (Nowina, Stajkowo, Kamionka, Jędrzejewo,  

Prusinowo)  

l) dz.700 rozdz.70005 par.0750 -                                                                          90,04 zł  

dzierżawa grunty mienia soł. Kamionka  

m) dz.852 rozdz.85295 par.0960 -                                                                    1.000,00 zł 

darowizna z Nadleśnictwa Krucz na zakup paczek świątecznych 

n) dz.853 rozdz.85395 par.2100 -                                                                      1.272,00 zł 

Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy - wypł. świadczeń art.13 

o) dz.750 rozdz.75095 par.2100 -                                                                        267,26 zł 

Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy - art.4 i 5 (pesel i zdjęcia) 

---------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                                                    R A Z E M : 1.075.294,88 zł 

2. zmniejszenia dochodów z tytułu: 

a) dz.852 rozdz.85213 par.2030 -                                                                        855,00 zł  

zawiadomienie Wojewody Wlkp. nr FB-I.3111.496.2022.7 z dnia 30.11.2022 

o zmniejszeniu planu dotacji 

b) dz.852 rozdz.85216 par.2030 -                                                                     9.795,00 zł 

zawiadomienie Wojewody Wlkp. nr FB-I.3111.496.2022.7 z dnia 30.11.2022 

o zmniejszeniu planu dotacji 

c) dz.854 rozdz.85415 par.2040 -                                                                      563,69 zł 

zawiadomienie Wojewody Wlkp. nr FB-I.3111.493.2022.2 z dnia 30.11.2022 

o zmniejszeniu planu dotacji 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                                                       R A Z E M : 11.213,69 zł 

II.WYDATKI 

1.Zwiększenia  

a) dz.921 rozdz.92116 par. 2480-                                                                     22.000,00 zł  

dotacja dla biblioteki  

b) dz.921 rozdz.92109 par.4300 -                                                                       1.290,32 zł  

zakup usług – świetlica Prusinowo (odszkodowanie)  

c) dz.853 rozdz.85395 par. 3110, 4210, 4300 -                                             1.040.400,00 zł  

dodatki dla gospodarstw domowych – pelet, drewno, gaz, olej  



wraz z kosztami obsługi  

d) dz.630 rozdz.63095 par. 4300-                                                                        6.200,00 zł  

naprawa aeratora zlokalizowanego na Jeziorze Dużym  

e) dz.801 rozdz.80104 par.4330 -                                                                         28.000,00 zł  

zakup usług przez jst od innych jst (przedszkola publiczne)  

f) dz.921 rozdz.92109 par.4260 -                                                                         3.000,00 zł  

energia świetlice –UG  

g) wydatki sołectw 7.495,77 zł  

h) dz.750 rozdz.75023 par.4300 -                                                                         5.000,00 zł  

usługi UG  

i) wydatki GOPS (z dochodów usł. opiekuńcze i zwroty świadczeń  -                10.788,00 zł  

nienależnie pobr.)  

j) wydatki GOPS - darowizna z Nadleśnictwa Krucz na paczki świąteczne -       1.000,00 zł  

k) dz.852 rozdz.85231 par.3280 i 4370 1.272,00 zł  

wypłata świadczeń pieniężnych (1.240 zł) wraz z kosztami obsługi (32 zł)  

art.13 - Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy  

l) dz.750 rozdz.75095 par. 4370-                                                                             267,26 zł  

art.4 i 5 (pesel i zdjęcia ) Fundusz Pomocy Obywatelom Ukrainy  

m) wydatki oświatowe (na wydatki związane z wymianą oświetlenia  -             37.000,00 zł  

na energooszczędne typu LED - SP Lubasz)  

n) dz.900 rozdz.90005 par.4110,4210 -                                                                 2.448,73 zł 

wydat..Program "CZYSTE POWIETRZE" 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                                                       R A Z E M : 1.166.162,08 zł 

2. Zmniejszenia 

a) dz.921 rozdz.92109 par.2480 -                                                                        22.040,38 zł 

dotacja GOK+wydatki soł.(40,38zł) 

b) dz.750 rozdz.75023 par.4440  -                                                                         2.951,09 zł 

korekta ZFŚS 

c) dz.921 rozdz.92195 par.4210-                                                                              250,00 zł 

zakup materiałów sołectwa 

d) dz.754 rozdz.75412 par.3030-                                                                         10.000,00 zł 

ekwiwalenty OSP 

e) dz.754 rozdz.75412 par.4260 -                                                                           2.000,00 zł 

energia OSP 

f) dz.754 rozdz.75421 par.3110 -                                                                        10.000,00 zł 

wypł .świadczeń zakwater. Obywatele Ukrainy-zarządz .kryzys. 

g) wydatki sołectw 4.177,00 zł 

h) dz.900 rozdz.90015 par.4260 -                                                                      37.000,00 zł 

energia oświetlenie uliczne 

i) dz.900 rozdz.90005 par.4010,4120 -                                                                2.448,73 zł 

umniejszenie wydat..Program "CZYSTE POWIETRZE" 

j) umniejszenia wydatków z dotacji -                                                                11.213,69 zł 

----------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

                                                                                                           RAZEM: 102.080,89 zł 

Ponadto wprowadza się zmiany w planach finansowych jednostek budżetowych oraz sołectw. 

W rozdz.85295 dokonano zmiany (umniejszenia) pomiędzy paragrafem 0720, a paragrafem 

(zwiększenie) 0960 o kwotę 6.976,00 zł, gdyż kwota ta dotyczyła darowizny na wydatki 

związane z pomocą społeczną, a nie na wydatki związane z pomocą Obywatelom Ukrainy. 



Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w uchwale budżetowej na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Sławomir Dams,  Paweł Dobosz,  Monika Golik,  

Andrzej Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  

Lucyna Urbaniak – Pielka,  Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Katarzyna Fiałkowska  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów12 za, wstrzymuje się  

1,nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLVI/379/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

ad 3) zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036 

 

Skarbnik Gminy Renata Fąferek omówiła i odczytała projekt uchwały. Powiedziała, że 

zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają na dostosowaniu danych ujętych  

w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości zawartych w budżecie 

gminy, po wprowadzonych zmianach w uchwale budżetowej na 2022. 

Plan dochodów od ostatniej zmiany prognozy uległ zwiększeniu o kwotę 1.246.737,29 zł 

(dochody wzrosły m.in. z tytułu dotacji celowych, a także wprowadzonych środków z tytułu 

wypłaty dodatków do gospodarstw domowych). 

Łączny plan dochodów budżetu gminy, po zmianach, na dzień 6 grudnia 2022r. ukształtował 

się na poziomie 54.517.250,38 zł, w tym dochody bieżące 52.859.243,66 zł i dochody 

majątkowe 1.658.006,72 zł. 

Po stronie wydatków plan zwiększył się również o kwotę 1.256.737,29 zł, i po zmianach 

wynosi 59.281.886,17 zł (wydatki bieżące - 52.224.751,08 zł, wydatki majątkowe - 

7.057.135,09 zł). 

W wykazie przedsięwzięć bieżących (w umowach dotyczących dowozów dzieci do szkół) 

zaktualizowano (zmniejszono) limit zobowiązań o podpisane aneksy do umów. 

W wykazie przedsięwzięć majątkowych również uaktualniono (zmniejszono o kwotę 

7.022,00 zł) limit zobowiązań w zadaniu pn.”Budowa sieci wodociągowej w miejscowości 

Krucz i Kruteczek” o podpisane zlecenia, a także w zadaniu "Budowa sieci kanalizacji 

sanitarnej w miejscowości Stajkowo", "Przebudowa drogi-budowa chodnika przy drodze 

powiatowej 1340P w m.Krucz" (podpisano umowę i przekazano pomoc fin.), "Wykonanie 

slipu przy Jeziorze Wielkim w Lubaszu na potrzeby ratownictwa wodnego" oraz „Zakup 

pomostów pływających„. 

 

Do projektu uchwały uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2022-2036.  

 



Wyniki głosowania 
ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Żaneta Andrzejewska, Leszek Arend,  Sławomir Dams,  Paweł Dobosz,  Monika Golik,  Andrzej 

Macyszyn,  Jacek Michalak,  Estera Nobik,  Elżbieta Nowak,  Michał Stawujak,  Lucyna Urbaniak 

– Pielka,  Kazimierz Wicher 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Andrzej Nowak  

NIEOBECNI (2) 

Paweł Janusz Borowiak,  Katarzyna Fiałkowska  

 

Przewodnicząca stwierdziła, że uchwałę przyjęto większością głosów12 za, wstrzymuje się  

1,nieobecnych 2. 

Uchwała nr XLVI/380/22 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad 5. Wolne głosy. 

 

BRAK 

 

Ad 6. Zakończenie obrad XLVI sesji. 

 

 Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz złożyła wszystkim radnym, gościom i mieszkańcom gminy 

życzenia z okazji Świąt Bożego Narodzenia. 

Wójt zaprosił na spotkanie podczas otwarcia żłobka w dniu 18 grudnia br. o godz. 14.00, które 

odbędzie się przed budynkiem Urzędu Gminy w Lubaszu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Lubasz wobec wyczerpania porządku zamknęła obrady XLVI sesji Rady 

Gminy Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 16:35. 

Przewodnicząca                                                                                

Rady Gminy Lubasz 

                                                                                                    Żaneta Andrzejewska 

  

 

Przygotował(a): Elżbieta Janasek 

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  
 


